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لبخند زدزندگی به سریع ترین مرد جهان 
نوآ لایلز توانســت قهرمانی در بازی های 
المپیک را با اختلاف بســیار ناچیز به دست 
بیاورد. به گزارش ایسنا، نوآ لایلز در بازی های 
المپیک با اختــلاف ۰.۰۰۵ ثانیه بر کیشــان 
تامپســون غلبه کرد و قهرمان دوی صد متر 

شد.
۱. نوآ لایلــز (ایالات متحــده آمریکا) - 
۹.۷۸۴ /۲. کیشــان تامپســون (جامائیکا) - 
۳/۹.۷۸۹. فرد کرلی (ایالات متحده آمریکا) 

.۹.۸۱ -
دوی صد متر در بازی های المپیک به یک 
نمایش عالی تبدیل شد. نور و موسیقی عالی 
قبل از گرم کردن دونده هــا، نوید یک رویداد 
مهیج را می داد. ۹.۷۸۴ ثانیه طول کشــید تا 
نام سریع ترین مرد روی سیاره را بفهمیم؛ نوآ 

لایلز آمریکایی به این عنوان دست یافت.

قرارداد حرفه ای به جای دانشگاه
مادر لایلز تا آخرین لحظه باور نداشــت 
که پسرش قهرمان المپیک یا حتی ورزشکار 
حرفه ای شــود، تا اینکه او و برادرش جوزف 
در ۱۹ســالگی به جای بازی در تیم دانشگاه 
فلوریدا و تحصیل در آن، با آدیداس قراردادی 
اتفاقات  حرفه ای امضــا کردند. مهم تریــن 
حرفــه او دو قهرمانی در مســابقات جهانی 
۲۰۲۳ در دوی ۱۰۰ و ۲۰۰ متــر، رکورد ایالات 
متحــده در ۲۰۰ متــر و یک طــلای المپیک 
اســت. اما آماده شــدن بــرای توکیــو ۲۰۲۰ 
تقریبا کل حرفــه او را خراب کرد. همه گیری 
و قرنطینــه، اعتراضــات گســترده جنبــش
 Black Lives Matter (جــان سیاه پوســتان 
مهم اســت) و به تعویق افتــادن بازی های 
المپیک او را تا مرز افســردگی کشاند. «اصلا 
نمی توانســتم تمریــن کنــم. دائمــا دچار 
حملات پانیک می شدم. درباره جورج فلوید 
(سیاه پوســت آمریکایی کــه مرگش باعث 
تظاهــرات گســترده در حمایــت از جنبش 
Black Lives Matter شــد) خواب می دیدم. 
گاهی اشــتهای شدید داشــتم و گاهی اصلا 
نمی خواســتم غذا بخــورم. در لحظه های 
بی تفاوتی، فقط روی تردمیل دراز می کشیدم 
و می توانستم چندین ســاعت را همین طور 

بگذرانم».

داروهای ضد افسردگی
لایلــز را نــزد یک دکتــر فرســتادند که 
برایش داروهای ضد افســردگی تجویز کرد. 
این ورزشــکار برای مدتی احســاس بهتری 
داشــت و به تمرینات عادی بازگشت اما در 
بازی های توکیو فقط یــک برنز گرفت و این 
با داروهای ضد افســردگی،  موضوع همراه 
شرایط را برای او سخت تر کرد. «فهمیدم که 
کم کم ارتباطم را با دنیای واقعیت از دست 
می دهــم. گاهی نمی فهمیدم روز اســت یا 
شب. اما در مقطعی تصمیم گرفتم که واقعا 
باید زندگی کنم؛ یک زندگی ساده و معمولی. 
از دکتر خواستم که مصرف قرص ها را قطع 
کنــد و به این نتیجه رســیدم کــه می توانم 
با کمــک روان درمانگر و روان شــناس کنار 
بیایم». لایز آن زمان تصمیم گرفت به همراه 
مادرش یک ســازمان خیریــه ایجاد کند که 
به مــردان و زنان جوان سیاه پوســت کمک 
می کند تا بر افســردگی غلبه کنند و حالا نوآ 
لایلز توانست قهرمانی در بازی های المپیک 
را به دســت بیاورد و مهم ترین اتفاق دوران 

ورزشی خود را رقم بزند.

موفقیت من باشدجوکوویچ: شاید این بزرگ ترین 
تنیســور صــرب در دیــدار نهایی تنیس 
انفرادی المپیــک پاریس در دو ســت برابر 
کارلــوس آلــکاراس پیروز شــد. ایــن بازی 
دو  ســاعت و ۵۲ دقیقــه طــول کشــید و با 
قهرمانی جوکوویچ همراه بود و به این ترتیب 
او برای اولین بار در دوران ورزشی اش طلای 
المپیک را کســب کــرد. او در صحبت هایی 
گفــت: بســیار افتخــار می کنــم و بســیار 
خوشحالم. از این فرصت خوشحالم که برای 
اولین بار در دوران حرفه ای ام طلای المپیک 
را به کشــورم بیاورم. شــاید ایــن بزرگ ترین 
موفقیت من باشــد. من همه چیزهایی را که 
می توان در یک حرفه شــخصی به دســت 
آورد، به دســت آورده ام. کارلوس آلکاراس 
نیز بعد از این دیــدار گفت: نواک عالی بازی 
کــرد. او لیاقتــش را داشــت. او در لحظات 
سخت سطحش را بالا می برد. کمی ناراحتم 
اما صادقانه بگویم، با ســرِ بــالا زمین را ترک 
می کنم. هر چه داشــتم، نشــان دادم. من به 
روشــی که امروز بازی کردم، افتخار می کنم. 
همیشه دوســت دارم برنده شوم اما باید به 
مدال نقره افتخار کنم. فکر می کنم قرار است 
یک حرفه عالی داشته باشم. مطمئنم لحظه 
من نیز فراخواهد رســید. یــک روز مدال طلا 
را برای اســپانیا خواهم آورد. من منتظر این 
لحظه خواهم بــود و برایش تلاش خواهم 

کرد. اکنون باید از بردن نقره لذت ببرم.

حضور زنان «غیرگزینشی» ممنوع!مرور حواشی دوئل سپاهان و شباب الاهلی
اولین مســابقه تاریخ لیگ نخبگان آسیا در شــرایطی قرار است در اصفهان 
برگزار شود که این دیدار حواشی خاصی را هم پیرامون خود دارد. به گزارش 
فوتبال ۳۶۰، مسابقات لیگ نخبگان آسیا سرانجام به نقطه آغاز کار خود رسیده و در 
شرایطی  که هنوز ۲۴ تیم شرکت کننده در مرحله گروهی تکلیف شان مشخص نشده، 
قرار است مرحله پلی آف این رقابت ها از امروز (سه شنبه) فعالیت خود را آغاز کند. 
نخستین تقابل تاریخ لیگ نخبگان قرار است به میزبانی ایران و شهر اصفهان برگزار 
شود؛ جایی  که سپاهان باید در دیداری حساس مقابل شباب الاهلی امارات قرار بگیرد 
و برنده این مســابقه در دور نهایی مرحله پلی آف میهمان الغرافه قطر خواهد بود. 
سپاهانی ها در شــرایطی میزبان اولین بازی تاریخ لیگ نخبگان هستند که برای این 
مسابقه، مسئولان باشگاه اصفهانی دغدغه پیاده سازی تکنولوژی «VAR» را ندارند؛ 
چراکه طبق قانون کنفدراسیون فوتبال آسیا، از تکنولوژی کمک داور ویدئویی باید از 
مرحله گروهی به بعد اســتفاده شود. با این وجود، باز هم میزبانی سپاهان در آسیا 
جنجالی شــده و مهم ترین اتفاق، عدم صدور مجوز حضور آزادانه تماشــاگر زن در 
ورزشــگاه نقش جهان اصفهان است و همچنان خبری از بلیت فروشی رسمی برای 

تماشاگران زن نیست.

هت تریک در ورود گزینشی زنان به نقش جهان
ورزشــگاه نقش جهان اصفهان یکی از ورزشگاه هایی اســت که در جریان برگزاری 
مسابقات فصل گذشــته لیگ برتر هم هیچ گاه میزبان تماشاگر زن نبود. در این میان 
گفته می شــود که زیرســاخت ها برای حضور تماشــاگر زن در این ورزشــگاه مدرن 
فراهم نیســت و تلاش ها در حال انجام اســت تا راه ورود زنان به ورزشــگاه هموار 
شــود و آنها مشکلی برای تماشای مســابقه تیم موردعلاقه خود نداشته باشند. با 
وجود گذشــت نزدیک به دو ســال از آغاز فرایند ورود زنان به ورزشگاه ها، همچنان 
خبری از فراهم آوردن زیرساخت ها نیست. باشگاه سپاهان در حالی رسما آغاز فرایند 
بلیت فروشی را اعلام کرد که در فاصله کمتر از پنج دقیقه بعد از شروع بلیت فروشی، 
بلیت های مرتبط با جایگاه های تعبیه شده برای زنان غیرفعال شد! سپاهانی ها فصل 
گذشــته میزبان تیم های الاتحاد و الهلال عربســتان بودند که البته دوئل با الاتحاد 
برگزار نشد. با وجود این، با توجه به پروتکل های «AFC»، مسئولان باشگاه اصفهانی 
تصمیم به حضور گزینشی تماشاگران زن گرفتند و از اصفهان خبر می رسد که برای 
دیدار با شباب الاهلی هم قرار است به صورت گزینشی تماشاگران زن وارد ورزشگاه 

نقش جهان شوند و خبری از بلیت فروشی نخواهد بود.

برای عکاسان زن هم «ID» کارت صادر نمی شود
سپاهانی ها که فصل گذشــته به دلیل حواشی دیدار با الاتحاد عربستان، از میزبانی 
در ورزشــگاه نقش جهان محروم شدند، حالا در شــرایطی قرار است دوباره در این 
ورزشگاه مســابقات آسیایی خود را برگزار کنند که موضوع حضور زنان در ورزشگاه 
بدون شک مهم ترین چالش برای مســئولان باشگاه اصفهانی است. درحالی بحث 
فقدان زیرســاخت ها مطرح اســت که به نظر می رسد در مسیر عدم حضور زنان در 

ورزشگاه، تصمیمات نهادهای بالادستی در استان اصفهان هم بی تأثیر نباشد.
عکاســان و خبرنگاران (مرد و زن) درحالی برای پوشــش رسانه ای بازی سپاهان و 
شــباب الاهلی اقدام کرده اند که پیگیری های بیشــتر نشــان می دهد برای عکاسان 
زن، «ID» کارت صادر نشــده و آنها صرفا می توانند از جایگاه خبرنگاران مسابقه را 
پوشــش بدهند و امکان حضورشــان در کنار زمین وجود ندارد! با توجه به تأکیدات 
کنفدراســیون فوتبال آسیا و فیفا در زمینه ورود زنان به ورزشگاه ها، باید دید حواشی 
به وجودآمده در زمینه میزبانی سپاهان از شباب الاهلی چگونه مدیریت خواهد شد و 

تا چه زمانی حضور گزینشی زنان در ورزشگاه نقش جهان ادامه پیدا می کند.

ورزشگاه آزادی ممکن است به مسابقات نرسد
اســتاندار تهران گفت: اگر امروز بازسازی ورزشــگاه تختی با تأخیر مواجه 
شده، به خاطر این است که دوســتان موضوع را جدی نگرفتند؛ اگر جدی 
می گرفتند کار بازسازی باید از سه ماه پیش شروع می شد. به گزارش ایسنا، علیرضا 
فخاری درباره وضعیت ورزشگاه های استان تهران از جمله آزادی و تختی، گفت: 
من هم دغدغه شــما را درباره روند بازسازی این ورزشگاه ها دارم. این پیش بینی ها 
باید از قبل در حوزه ورزش انجام می شد. آماده سازی ورزشگاه هایی که به ویژه برای 
رقابت های لیگ برتر فوتبال در نظر گرفته شده بود باید زودتر از اینها انجام می شد. 
متأســفانه دوســتان در این زمینــه کمی دیر اقــدام کردند و بــا برنامه ریزی های 
صورت گرفته ممکن اســت تداخل پیدا کند و نتوانیم نیازمندی ها را تأمین کنیم. او 
تأکید کرد: ورزشگاه آزادی ممکن است به مسابقات نرسد. پیش بینی می کنیم که با 
حداکثرسازی ظرفیت هایی که شرکت توسعه از فضای ورزشی در دستور کار دارد 
ورزشــگاه تختی با اولویت اول برای مســابقات فوتبال آماده سازی شود. استاندار 
تهران تصریح کرد: من خودم بشــخصه از ورزشــگاه تختی بازدیدی نداشــتم و تا 
حدودی این نگرانی وجود دارد که تختی سر وقت برای مسابقات لیگ برتر فوتبال 
آماده نشــود. اما با حداقل ها کار باید انجام شــود؛ یعنی زمین، سیستم روشنایی و 
سیســتم صوت باید آماده باشد. دوستان متأسفانه خیلی جدی نگرفتند. اگر جدی 
می گرفتند باید از ســه ماه قبل شــروع می کردنــد تا امروز دچار چنین مشــکلی 
نمی شدیم. او در پاسخ به این پرسش که آیا استانداری بودجه ای در اختیار اداره کل 
برای بازســازی ورزشــگاه تختی قرار نخواهد داد، افــزود: این گونه موضوعات در 
برنامه اســتانداری نیســت، مجموعه وزارت ورزش درباره ایــن موضوع از طریق 
شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی بر روی فضاهای ورزشی کار می کردند که 
تا حدودی تبادل مدیریتی ســبب شد تا زمان را از دســت بدهیم. فخاری در پایان 
افزود: وقتی برای انجام مسابقه ای تصمیمی گرفته و قطعی می شود، در حوزه های 
اجتماعی، سیاسی و امنیتی، ما هماهنگ می کنیم. ما برگزارکننده مسابقات نیستیم، 
بلکه ســرویس دهنده و حاشیه مسابقات هســتیم که مهم ترین آن تأمین امنیت و 

ایمنی برای حضور مردم است.

مهاجم استقلال؛ جدیدترین خرید گل گهر
پیمان بابایی، مهاجم فصل گذشته اســتقلال تهران با قراردادی دوساله به 
عضویت تیم گل گهر ســیرجان درآمد. بابایی که ســابقه پوشــیدن پیراهن 
تیم های تراکتور تبریز و سومقاییت آذربایجان را هم در کارنامه دارد، در فصل جدید 
با پیراهن تیــم فوتبال گل گهر به میدان خواهد رفت. گل گهر ســیرجان پیش از این 
نفراتــی چون امید حامدی فر، ســامان نریمان جهان، عثمــان اندونگ، علی قربانی، 
علیرضا کاظمی، فرزین گروسیان، گوستاوو واگنین، علی اصغر شیخ الاسلامی، مجید 

عیدی و محمدمهدی زارع را جذب کرده بود.

رونمایی ذوب آهن از هافبک جدید
هافبک فصل گذشته استقلال خوزستان به تیم فوتبال ذوب آهن پیوست. به 
گزارش روابط عمومی باشــگاه ذوب آهن، حســن شوشــتری با عقد قرارداد 
رســمی به ذوب آهن پیوســت. شوشــتری که فصل گذشــته در عضویت استقلال 
خوزســتان بود در کارنامه خود سابقه بازی در سپاهان، گل گهر سیرجان و ایرانجوان 
بوشــهر را دارد. این بازیکن بعد از تأیید توســط محمد ربیعی و توافق با مدیران در 

نشست با نیما نکیسا، مدیرعامل باشگاه، قرارداد خود را رسما امضا کرد.

منهای فوتبال فوتبال

 لیگ نخبگان آســیا درحالی قرار است از امروز برای اولین بار 
به طور رسمی آغاز شود که نخستین دیدار این تورنمنت در تاریخ 
به میزبانی ایران و شــهر اصفهان خواهد بود. البته این میزبانی در 
چارچوب مرحله پلی آف انتخابی لیگ نخبگان خواهد بود و برنده 
باید در یک جدال دیگــر هم به میدان برود تا در صورت برتری در 
این دو دیدار، جواز حضور در مرحله گروهی لیگ نخبگان آســیا را 
به دست بیاورد. هرچه هست، ولی قرعه به نام سپاهان اصفهان 
خورده تا اولین بازی از این تورنمنت تاریخی را میزبانی کند. این تیم 
به واســطه فتح جام حذفی ایران، سهمیه حضور در پلی آف لیگ 
نخبگان را به دســت آورده و در اولین گام باید امشب در ورزشگاه 
نقش جهان به مصاف شــباب الاهلی امارات برود. شاگردان ژوزه 
مورایس برای زنده نگه داشــتن شــانس صعودشــان به مرحله 
گروهــی لیگ نخبگان، علاوه بر برتری در ایــن دیدار، باید در جدال 
بعدی مقابل الغرافه قطر هم پیروز شــوند؛ مسیری که روی کاغذ 

اصلا ساده نیست و دشواری های خاص خودش را دارد.

پوست اندازی به سبک سپاهان
سپاهان در حالی مهیای حضور در این جدال حساس می شود 
که پوست اندازی عجیبی در ترکیب داشته و بسیاری از چهره های 
شاخصش را از دست داده. این تیم که در سال های اخیر همواره 
یکــی از مدعیان قهرمانــی در لیگ برتر ایران بــوده، با چهره ای 
کاملا نو، بازی هــای این فصل را آغاز می کنــد. مثلا برای همین 
دیدار، زردپوشــان اصفهانی هفت مهره کلیدی فصل گذشته را 
نخواهند داشت؛ رامین رضاییان، فرشاد احمد زاده، امید نورافکن، 
محمدجواد حســین نژاد و شــهریار مغانلو، سپاهان را به مقصد 
تیم های دیگری تــرک کرده اند. ضمن اینکه دو چهره شــاخص 

خــط دفاعی این تیــم یعنی ســیاوش یزدانی و 
محمد دانشــگر هم محروم هستند و نمی توانند 
در این بازی حســاس، تیم را همراهی کنند. البته 
بخش عمده تغییرات در این تیم مربوط به جذب 
بازیکنان جدید است. سپاهان برای فصل پیش رو 
هفت بازیکن به خدمت گرفته که انتظار می رود 
همگی آنها فرصت بازی در همین دیدار نخست 
را به دســت بیاورند. این تیم با تغییر سیاست در 
بازار نقل و انتقالات، توجهش را بیش از هر زمان 
دیگری متوجه خرید بازیکنان جوان کرده و تقریبا 
اکثــر چهره هایی که به خدمت گرفته، ۲۴ ســاله 
هســتند. محمدامین حزبــاوی، وحدت هنانوف، 
صالح حردانی، حسین گودرزی، مهدی لیموچی، 
محمدمهدی محبــی و جــواد آقایی پور، هفت 
خرید تابســتانی ســپاهان در بازار نقل وانتقالات 
تابستانه محسوب می شــوند که با توجه به خلأ 
بــه  وجود  آمده در ترکیب این تیم در مقایســه با 
فصل گذشــته، می توان پیش بینی کرد که نقشی 
کلیــدی در ترکیب اصلی ســپاهان در بازی های 

پیش رو داشته باشند.

نگاه ها به ژوزه مورایس پرتغالی
با توجه به تغییرات گســترده ای که در ترکیب 
ســپاهان انجام شــده و البته تجدید قوای رقیب 
اماراتی، مشخص اســت کار زردپوشان اصفهانی 
در همیــن اولیــن گام از مرحله پلی آف دشــوار 
اســت. ولی ســپاهانی ها برگ برنده ای دارند که 
امیدوارشــان می کنــد از ایــن مرحله دشــوار به 
ســلامت عبور کنند: ژوزه مورایس. مرد پرتغالی 

نیمکت سپاهان حالا بیشترین ســابقه را در بین سرمربیان کنونی 
لیگ برتر ایران به لحاظ ثبات دارد و قرار اســت برای سومین سال 
متوالی روی نیمکت زردپوشــان اصفهانی بنشیند. ژوزه از همان 
ســال اول نشــان داد برای بردن جام حریص و جاه طلب است و 
چه  بسا اگر اختلاف تک امتیازی اش با پرسپولیس رقم نمی خورد، 
در همان اولین سال حضورش در اصفهان به طلسم ناکامی های 
این تیم در رســیدن بــه قهرمانی لیــگ برتر ایران پایــان می داد. 
با وجود  این او و تیمش به  عنوان نایب قهرمانی لیگ برتر رسیدند. 
سال گذشــته هم اگر حواشی درباره باشــگاه و شخص سرمربی 
طولانی نمی شد، شاید این تیم شانس بیشتری برای بقا در کورس 
قهرمانی در لیگ برتر داشــت؛ هرچند که نهایتا مورایس توانست 
سپاهان را فاتح جام حذفی کند. فهرست خرید فصل جدید سپاهان 
هم نشان می دهد که این سرمربی با شناخت کافی از فوتبال ایران 
به سمت بازار رفته و حالا تجربه سال ها مربی گری اش می تواند با 
شناخت بالایی که از بازیکنانش به دست آورده، تبدیل به یک برگ 
برنده شود. اینجا فقط پاسخ این پرسش باقی می ماند که آیا فلسفه 
فنی ژوزه مورایس می تواند آورده ای برای فوتبال ایران در بالاترین 

سطح باشگاهی در آسیا به همراه داشته باشد یا خیر؟

شباب الاهلی؛ یک تیم با ۱۳ بازیکن خارجی
وقتی عنوان می شــود کار ســپاهان از همین مرحله نخست 
پلی آف دشــوار اســت، چندان بی دلیل نیســت. برای شروع این 
مبحــث می توان به تغییــرات مهمی که در تیم اماراتی شــکل 
گرفته، رجوع شود؛ اولین آنها تغییر سرمربی است. مسئولان این 
باشــگاه پائولو سوسا را به  عنوان ســرمربی جدید تیم برگزیدند. 
بازیکن اسبق تیم ملی پرتغال و باشگاه های یوونتوس، دورتموند، 

اینتر و... که ســابقه فتح دو جام در لیگ قهرمانان اروپای ۱۹۹۶ 
و ۱۹۹۷ را در کارنامــه خــود دارد. امــا از آن مهم تــر، وضعیت 
ستاره های خارجی این باشــگاه است که ۱۳ بازیکن از جمله دو 
بازیکن ایرانی در تیم دارد. ضمن اینکه فدریکو کارتابیا از آرژانتین 
و گیلرمــو بالا از برزیل، تابعیــت اماراتی دارند و جــزء بازیکنان 
خارجی این تیم به حســاب نمی آیند. لوکا میلیویه ویچ، ســتاره 
سابق کریستال پالاس و تیم ملی صربستان در جام جهانی ۲۰۱۸، 
در خط میانی شباب الاهلی حضور دارد. بازیکنی که تبحر خاصی 
در زدن ضربات پنالتی دارد. مونث دَبّور از اســرائیل دیگر بازیکن 
مهــم نماینده امارات خواهد بود. بازیکنی که با ۱٫۵ میلیون یورو 
در سال ۲۰۲۳ از هوفنهایم خریداری شد و در دیدارهای تدارکاتی 
پیش از شــروع فصل نیز خوش درخشید. رنان (برزیل)، بوگدان 
پلانیچ (صربستان)، متئوسانو (برزیل)، کایوآن سانتوس (برزیل)، 
برِنو (برزیل)، گاستون سوارس (آرژانتین)، عمر کیتا (گینه)، چیکنا 
دومبیا (مالی) و یاسین بوعلام (مراکش) دیگر نفراتی هستند که 
در پست های مختلف بازی می کنند و اکثرشان از سن وسال پایینی 

برخوردار هستند و زیر ۲۳ سال دارند.

سردار این بار علیه نماینده ایران
فارغ از تمام جذابیت های فنی که این بازی می تواند به همراه 
داشــته باشــد، بدون ذره ای تردید، مهم ترین چهــره تقابل امروز 
سردار آزمون خواهد بود. بازیکن سرشناس تیم ملی ایران که پس 
از ۱۲ ســال حضور در تیم های اروپایی به آسیا برگشته و به تازگی 
قراردادی با باشگاه شباب الاهلی منعقد کرده تا بسیاری را غافلگیر 
کند. اگرچه سعید عزت اللهی دیگر بازیکن ایرانی تیم شباب الاهلی 
امارات است، ولی با توجه به مصدومیت سعید و غیبتش، حضور 
ســردار آزمون تبدیل به جذابیــت پنهان این 
دیدار شــده است؛ ولی نکته مهم اینکه سردار 
قرار است مقابل باشگاهی قرار بگیرد که تنها 
تیمش در ایران بوده اســت. آزمون حدفاصل 
ســال های ۲۰۱۰ تــا ۲۰۱۳ عضوی از باشــگاه 
ســپاهان بــود و پس از آن به روســیه رفت تا 
بعدها سر از بوندس لیگای آلمان و البته سری  آ 

ایتالیا درآورد.

آمار تلخ و شیرین
شــاید برای جمع بندی ایــن مطلب مرور 
آماری که سپاهان در جدال با اماراتی ها از یک 
سو و از تقابل با شــباب الاهلی از سوی دیگر 
داشته، به روشن تر  شــدن بیشتر بحث کمک 
کند. آماری که هم شــیرین است و هم تلخ؛ 
ســپاهان در ۲۲ مصاف با تیم های اماراتی در 
لیگ قهرمانان آسیا دستِ بالا را در اختیار دارد 
و به ۱۰ پیروزی دســت یافته و شش باخت را 
متحمل شده است. آنها در دور گروهی سال 
۲۰۱۴ با الاهلی پیکار داشــتند که ماحصل آن 
باخت ۲ بر یک در خانه و تساوی بدون گل در 
امارات بــود. این یعنی نماینده ایران تا به حال 
موفق به شکســت دادن حریف اماراتی نشده 
اســت. البته طلایی پوشان در ســال ۲۰۲۰ از 
آخرین دوئل با اماراتی ها خاطره خوب دارد؛ 
در آن دوره شــاهد دو بازی سپاهان و العین 
بودیم که مســابقه رفت با برتــری ۴ بر صفر 
ســپاهان تمام شــد و مســابقه برگشت گلی 

در بر نداشت.

فرنگی کاران در حسرت فینالیست شدن
امین میرزازاده و مهدی محســن نژاد با پذیرش شکست برابر 
حریفان کوبایی و ژاپنی در مرحله یک چهارم نهایی، شانس حضور 

در مرحله نیمه نهایی را از دست دادند.
رقابت های المپیک ۲۰۲۴ پاریس در شرایطی در حال پیگیری 
است که کاروان ورزش ایران روز یکشنبه یکی از کم سروصداترین 
روزهــای خود در این دوره از رقابت ها را پشــت ســر گذاشــت؛ 
به طــوری  که مهدی الفتــی در فینال بخش پرش خرک رشــته 
ژیمناســتیک، تنها نماینده ایران در روز نهم بود که به مقام هفتم 
رقابت ها رسید و در شرایطی  که همچنان شمار مدال های کاروان 
ایــران روی عدد صفر باقــی  مانده، از دیروز (دوشــنبه) فعالیت 

کشتی گیران آغاز شد.
میرزازاده امیدوار به کسب مدال برنز

امیــن میــرزازاده، نماینده کشــتی فرنگی ایــران در وزن ۱۳۰ 

کیلوگرم، بعد از استراحت در دور نخست، مرحله یک هشتم نهایی 
را با موفق  پشــت سر گذاشت و برابر نماینده آمریکا با نتیجه ۳ بر 
یک به موفقیت رســید. میخائین لوپز از کوبا هم با کسب پیروزی 
قاطعانه ۷ بر صفر، جواز حضور در مرحله یک چهارم نهایی را به  
دست آورد تا فینالی زودرس میان نماینده ایران و کوبا شکل گیرد. 
در نبرد میرزازاده با لوپز، کشــتی گیر کهنه کار کوبایی با نتیجه ۳ بر 
یک پیروز شد و به مرحله نیمه نهایی راه یافت. در صورت صعود 
لوپز به مرحله فینال، امین میرزازاده راهی جدول شــانس مجدد 

برای کسب مدال برنز خواهد شد.
محسن نژاد برابر حریف ژاپنی تسلیم شد

مهدی محسن نژاد، فرنگی کار ایران در وزن ۶۰ کیلوگرم نیز کار 
خــود در رقابت های المپیک ۲۰۲۴ پاریس را با انجام دوئلی برابر 
حریفی از الجزایر در مرحله یک هشــتم نهایی آغاز کرد که موفق 

شد برابر فرگات عبدالکریم بردی قاطعانه و ۹ بر صفر را به  دست 
آورد. بعد از شکست دادن حریف الجزایری، محسن نژاد در مرحله 
یک چهارم نهایــی به مصاف فومیتا از ژاپــن رفت که با نتیجه ۹ 
بر صفر در این مســابقه مغلوب حریف ژاپنی شــد تا او هم  مانند 
میرزازاده در مســیر رســیدن به مرحله نیمه نهایی ناکام باشد. در 
صورت فینالیست شدن فومیتا، مهدی محسن نژاد شانس حضور 
در جدول شانس مجدد برای کسب مدال برنز را به  دست خواهد 
آورد. گفتنی اســت  مسابقات در اوزان ۶۰ کیلوگرم و ۱۳۰ کیلوگرم 
در مراحل رده بندی و فینال هم امروز پیگیری می شود. ضمن آنکه 
امین کاویانی نژاد در کنار محمدهادی ساروی (دو نماینده کشتی 
فرنگی ایران) به همراه رضا علیپور در رشــته سنگ نوردی بخش 
ســرعت، نمایندگان ایران در روز یازدهم المپیــک ۲۰۲۴ پاریس 
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برنامه

سپاهان برای رسیدن به لیگ نخبگان کار سختی دارد

فلسفه پرتغالی برای فوتبال ایرانی

ژوزه مورایس در نشســت خبری پیش از بازی سپاهان ایران - شباب الاهلی امارات 
در دور اول پلی آف لیگ نخبگان آســیا، گفت: واقعا چیزی راجع به تیم شــباب الاهلی 
نمی دانم. اطلاعات زیادی از تیم رقیب در دســترس ما نیســت. تنها چیزی که می دانم 
ســردار آزمون به تیم شباب الاهلی اضافه شده اســت، ولی در دیدارهای دوستانه این 
تیم حضور نداشته است. اصلا نمی دانم در بازی حضور دارد یا خیر. ما تمام تلاش مان 
را انجــام دادیم که تمــام تمرکزمان روی کار خودمان باشــد. فقط بــه صورت خیلی 
کنجکاوانه بخواهم بگویم، به خاطر قوانین فوتبال ایران هزینه ای که تیم شباب الاهلی 
بابت جذب سردار آزمون پرداخت کرده است، شاید به اندازه بودجه یک باشگاه ایرانی 
باشــد! این چیزی نیســت که بگویم تغییری ایجاد می کند؛ خیر، چون می دانم کیفیت 
فوتبال و بازیکنان ایرانی چقدر بالاســت. او در ادامه در مورد تأثیر حضور سردار آزمون 
در مسابقه سپاهان - شباب الاهلی، گفت: سردار اگر بازی کند، که باور دارم می تواند، ما 
آماده هستیم  برابر ۱۱ نفر بازی کنیم؛ چون قوانین این را می گوید. پس اگر سردار در بازی 
حضور داشته باشد یا خیر، آنها ۱۱ نفر خواهند بود. تازه اگر سردار به میدان برود ما این 
برتری را داریم که او را می شناسیم و اگر آزمون در میدان نباشد  شاید کمی کار سخت تر 
باشد. مورایس راجع به خریدهای جدید سپاهان و اینکه آیا نقطه ضعف های تیمش در 
نقل وانتقالات برطرف شده است، توضیح داد: شما می دانید که من مربی مثبتی هستم 
و راجع به ضعف هــا فکر نمی کنم. ذهینت و تمرکزم روی قدرت و تقویت تیم اســت؛ 
بنابراین ما به  عنوان یک انسان، عالی و کامل نیستیم. هر روز می توانیم بهتر باشیم و هر 
روز این ظرفیت را داریم که بتوانیم بهتر باشــیم. اشتباه هم می کنیم و این یک موضوع 

طبیعی است. بازیکنانی که آمدند، برای تقویت تیم آمدند.

ژوزه مورایس:
 هزینه جذب سردار آزمون 

اندازه بودجه یک باشگاه ایرانی است
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